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Summary

This study is about Cultural Anthropology and how it appears in
literary text, the novel " Outcasts of the Birds by Ismail Yabrir "was
chosen as an applied model in order to present material and
intangible cultural traits that formed the identity of the community

of the novel.

The research was based on a question which is: Is it possible to rely
on it as an Anthropological Document? And how effective is the

contemporary Algerian novelist text in expressing the local culture

In order to answer these questions, it was disassembled into small
elements that were obtained, by dividing the work into: an
introduction and three chapters, one of it is theoretical, also a

conclusion and an appendix.



Résumé

Cette étude porte sur le theme: 1"anthropologie culturelle et
comment apparait elle dans un texte littéraire, cas de: “les parias des
oiseaux d’Ismail Yabrir'. Dans le but de clarifier les éléments
moraux et mateériels qui constituent 1l'identité de la société

romanesque.

Cette étude vise a répondre a une question primordial: Est ce que
qu’on peut vraimant considerer un roman comme un document
anthropologique? A quelle point le texte Romanesque algerien

contemporain transmit le statut culturel local?

Pour répondre a cette problématique, elle a été démantelé a certaints
¢léments qui ont été étudiés par étapes jusqu’a l"obtention de résultats
complets, en décomposant la recherche en introduction, trois chapitres

1"un de ces chapitres théorique, et la conclusion avec ["annexe.
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